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P R O T O K Ó Ł Nr L/24 

z obrad L Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się dnia 30 stycznia 2024 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLIX Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2024 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płockiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Bronowo Kmiece. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia pomnika przyrody. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Stara Biała do realizacji Programu 

„Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024. 

10. Przedstawienie Raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stara 

Biała za lata 2021-2022. 

11. Sprawy różne. 

12. Zakończenie obrad. 
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Obrady rozpoczęto 30 stycznia 2024 o godz. 09:30, a zakończono o godz. 10:42 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. T. Bętlejewski  

2. M. Downarowicz  

3. I. Kraska  

4. M. Lewandowska  

5. A. Malanowska  

6. H. Murawski  

7. A. Pawłowski  

8. J. Portalski  

9. K. Portalski  

10. M. Przyczka 

11. J. Sieradzki 

12. Z. Truchlewski  

13. M. Turowska-Burczyńska  

14. M. Wojtalewicz  

 

Ad.1. 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Małgorzata Edyta Lewandowska – Przewodnicząca 

Rady Gminy. Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 14 radnych co 

stanowi quorum, wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodnicząca Rady przywitała wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta 

Gminy Sławomira Wawrzyńskiego, Sekretarz Monikę Lisicką, Skarbnik Joannę Turalską, 
Przewodniczącego Rady Powiatu Lecha Dąbrowskiego, sołtysów, Pana Grzegorza Szkopka 

który przygotowuje fotorelację i opis z dzisiejszego spotkania, Panią Małgorzatę Bornińską 

odpowiedzialną za przygotowanie i obsługę posiedzenia w asyście Informatyka oraz 

mieszkańców gminy oglądających dzisiejsze posiedzenie. 
Przypomniała, że obrady rady gminy są nagrywane i będą utrwalone za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

 
 
Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniem otrzymali  porządek obrad. 

Zapytała, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

 

Wobec braku kolejnych wniosków Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządek 

obrad. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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T. Bętlejewski, M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski,  

A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski,  

M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) zatwierdziła 

porządek obrad. 

 
 
Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniem na sesję otrzymali 

protokół z posiedzenia XLIX sesji Rady Gminy. Do momentu rozpoczęcia Sesji nie wpłynęła 

żadna uwaga. Następnie zapytała radnych, czy mają zastrzeżenia do protokołu. 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie protokół  

z XLIX sesji. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski,  

A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski,  

M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z XLIX Sesji Rady Gminy został przyjęty 

jednogłośnie (14 głosów „za”). 

 
 
Ad. 4. 

W swoim sprawozdaniu Wójt poinformował: 

„ 

 w dniu 24 stycznia otworzyliśmy oferty w przetargu na zagospodarowanie terenu przy 

Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Wyszynie. Oferta z najniższa ceną opiewa na kwote 

1 372 900,16 zł. Następne dwie oferty są poniżej 1,4 mln zł. Przetarg powinien być 

rozstrzygnięty zatem na poziomie poniżej 1,4 mln zł, 

 ogłosiliśmy przetarg na ulicę Głogową w Maszewie Dużym. Otwarcie ofert nastąpi  

7 lutego,w dniu 11.12.2023 r. został do Państwa przesłany przygotowany „Projekt założeń 

do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe” (ok. 120 stron), który 

sporządza się dla obszaru gminy co najmniej na okres 15 lat i aktualizuje co najmniej raz na 

3 lata. Przygotowany przez nas „Projekt założeń (…)”, w dniu 21.11.2023 r., został 

pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Województwa Mazowieckiego. Do tej pory nie 

otrzymaliśmy opinii Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w zakresie obowiązku 

przeprowadzenia postępowania w sprawie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko 

ww. dokumentu. RDOŚ ma znaczne opóźnienia w wydawaniu decyzji – obecnie okres 

oczekiwania na opinię to 3 miesiące - przewidywany termin odpowiedzi przypada na dzień 

14 marca 2024 r, 

 w sposób ciągły przyjmujemy wnioski na odbiór azbestu. Mieszkańcy naszej Gminy, 

w ramach Programu usuwania wyrobów zawierających azbest, mogą składać wnioski 
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dotyczące odbioru azbestu pochodzącego z budynków mieszkalnych, gospodarczych 

i inwentarskich. Również w sposób ciągły monitorujemy możliwość uzyskania 

dofinansowania na ten cel. Obecnie nie ma jeszcze informacji o możliwości uzyskania 

wsparcia finansowego z WFOŚiGW. Do tej pory wpłynęło 38 wniosków na odbiór azbestu, 

łącznie to blisko 177 ton. Dla porównania w 2023 r. odebrano 195,68 Mg wyrobów 

zawierających azbest, 

 zgodnie z zapisami ustawy Prawo ochrony środowiska  raport z realizacji Programu ochrony 

środowiska przedstawia się radzie gminy co 2 lata. Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Stara Biała na lata 2021-2024 z perspektywą na lata 2025-2028 został przyjęty przez 

Radę Gminy Stara Biała w styczniu 2022 r. w związku z tym zobowiązani jesteśmy do 

przedstawienia przedmiotowego raportu, który został Państwu przesłany wraz z materiałami 

na dzisiejszą sesję.Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dotyczy działań 

zrealizowanych w latach 2021 – 2022 i obejmuje zakres i realizację wszystkich podmiotów 

(gmina, przedsiębiorstwa, mieszkańcy, instytucje takie jak inspektoraty ochrony 

środowiska, spółki gazowe, zarządy dróg, jednostki oświatowe, itp.), podejmujących 

działania zmierzające do poprawy stanu środowiska (str. 22-90 Raportu). Realizacja 

podjętych działań została oceniona wg punktacji 0-3 pkt. Stopień realizacji zadań dla Gminy 

Stara Biała wynosi 87,75% co jest bardzo dobrym wynikiem. Prawie wszyscy mieszkańcy 

(98,3%) mają dostęp do sieci wodociągowej, mniejszy odsetek – 62,8% korzysta z sieci 

kanalizacyjnej, 

 pismem z 10 stycznia projektant został poinformowany o zgromadzeniu materiału 

dowodowego w sprawie decyzji na budowę drogi we Włoczewie. Mama nadzieję, że  

w lutym decyzja w tej sprawie zostanie wydana, 

 10 stycznia odbyłem spotkanie z KOWR-em w sprawie budowy kanalizacji sanitarnej  

w Srebrnej. KOWR projektuje obecnie szamba do swoich mieszkań, jednak ze względu na 

zaprojektowany kolektor tłoczny przez gminę Brudzeń Duży do naszej kanalizacji  

w Maszewie Dużym. Zaproponowałem aby przeanalizować wspólną inwestycję  i rozwiązać 

problem całościowo. Do sprawy z pewnością wrócimy. 

 zakończyliśmy sprzedaż węgla, którego sprzedaliśmy 1071,28 Mg natomiast zakupiliśmy 

1073,62 Mg. Różnica między węglem zakupionym a sprzedanym wynosi 2,34 Mg co jest 

dopuszczalne przy tej ilości węgla. Ostatnie 71,42 Mg węgla sprzedaliśmy po cenie 1100 

zł/Mg Spółdzielni Mieszkaniowej w Ogorzelicach, rekompensując w ten sposób straty jakie 

poniosła spółdzielnia z tytułu dostarczania ciepła do naszych 10 mieszkań. „ 

 
W związku z brakiem pytań do sprawozdania Wójta Przewodnicząca Rady przeszła  

do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
Ad.5. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały  

zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2024 rok. Dodała, że kwestia zmian  

w uchwale budżetowej jak i projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Powiatu Płockiego, tj. następny punkt, była omawiana na posiedzeniu Komisji Budżetowej, 

które odbyło się przed sesją. Komisja Budżetowa wyraziła pozytywną opinię w tej sprawie. 
Następnie Skarbnik Gminy pokrótce omówiła zmiany w uchwale budżetowej. 
 
W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski,  

A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski,  

M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 458/L/24 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2024 rok 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad.6. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płockiego. Następnie poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski,  

A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski,  

M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 459/L/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płockiego 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad.7. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara 

Biała gruntu położonego w m. Bronowo Kmiece. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej 

sprawie. 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 
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                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski,  

A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski,  

M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 460/L/24 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Bronowo Kmiece (uchwała 

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 8. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 

zniesienia pomnika przyrody. Następnie poprosiła radnych o zabieranie głosu w przedmiotowej 

sprawie. 

 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski,  

A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski,  

M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 461/L/24 w sprawie zniesienia pomnika przyrody (uchwała w załączeniu do 

protokołu). 

 
 
Ad. 9. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Stara Biała do realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu 

Terytorialnego - edycja 2024. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



7/9 
 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski,  

A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki, Z. Truchlewski,  

M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 461/L/24 w sprawie przystąpienia Gminy Stara Biała do realizacji Programu 

„Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 10. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali Raport z realizacji Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Stara Biała za lata 2021-2022 celem zapoznania się. Następnie 

zapytała czy radni maja uwagi do przedłożonego Raportu. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
 
Ad. 11. 

W sprawach różnych: 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Przewodniczącemu Rady Powiatu Płockiego 

Lechowi Dąbrowskiemu, który na wstępie podziękował Wójtowi za przygotowanie uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płockiego z przeznaczeniem na 

dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej w miejscowości Stara Biała oraz Radzie Gminy 

za jej podjęcie. 

Następnie przedstawił informacje z Powiatu związane z terenem gminy Stara Biała: 

- Jest decyzja Zarządu Powiatu aby przystąpić do przetargu na budowę chodnika  

w Proboszczewicach przy drodze powiatowej w kierunku Golejewa.  

- Projektowanie drogi powiatowej w Wyszynie jest na zaawansowanym etapie. Jest możliwa 

budowa tej drogi w przyszłym roku, przy wsparciu finansowym ze strony Gminy. 

- Złożył, na prośbę radnego Krzysztofa Portalskiego, wniosek do Zarządu Powiatu aby 

wygospodarować środki na naprawę drogi powiatowej  w Dziarnowie. Wniosek został wstępnie 

zaakceptowany przez Starostę. W dniu jutrzejszym decyzję o przeznaczeniu środków będzie 

podejmował Zarząd Powiatu. 

-  Chodnik od ronda w Białej w kierunku miejscowości Srebrna jest na etapie wydawania 

decyzji ZRID. W budżecie jest zabezpieczona obecnie symboliczna kwota (50 tys. zł). Zadanie 

ma zostać realizowane w ramach środków, które przekazać ma Orlen na remont dróg 

powiatowych. 

 
Radna Monika Przyczka: 

 Poinformowała, że rozmawiała z Panią doktor Frąckowiak z ośrodka zdrowia z Nowych 

Proboszczewicach, która na stanie posiada sprzęt rehabilitacyjny jednak nie ma 

pracownika, który mógłby wykonywać zabiegi. Zapytała, czy jest szansa aby zatrudnić 

rehabilitanta. 

Odpowiedź Wójta: 

 Stwierdził, że Pani doktor nie sygnalizowała tego problemu. Wyjaśnił, że zatrudnianie 

pracowników do ośrodka zdrowia nie jest zadaniem gminy. Trzeba sprawdzić czy jest to 

dopuszczalne i zgodne z przepisami. 
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Sołtys Włoczewa Barbara Żółtowska: 

 Zwróciła się do Przewodniczącego Rady Powiatu, że asfalt na drodze powiatowej między 

Proboszczewicami a Włoczewem jest w złym stanie. Poprosiła aby dokonać bieżących 

napraw. 

 
Sołtys Wyszyny Stanisław Wiśniewski: 

 Zapytał, kiedy zostanie ogłoszony przetarg na budowę garażu przy Remizie OSP Wyszyna. 

Odpowiedź Wójta: 

 Sukcesywnie będą ogłaszane przetargi na zaplanowane zadania inwestycyjne. 

 
Radna Monika Turowska-Burczyńska: 

 Zapytał, kiedy rozpocznie się budowa ul. Bunikiewicza w Nowych Proboszczewicach. 

 Kiedy zostanie naprawiona ul. Mazowieckiego. 

Odpowiedź Wójta: 

 Rozpoczęcie budowy zależy od wykonawcy. Prawdopodobnie w marcu, gdy będzie 

sprzyjać pogoda. 

 Naprawa nawierzchni ul. Mazowieckiego może zostać wykonana na przełomie miesięcy 

marzec/kwiecień. 

 
Radna Iwona Kraska: 

 Poprosiła aby przyspieszyć realizacje oświetlenia w Srebrnej. 

 

Sołtys Bronowa Kmiece Barbara Sporczyk: 

 Zapytała czy jest projektowana świetlica w Nowym Bronowie i kiedy zostanie wykonany. 

Odpowiedź Wójta: 

 Projekt świetlicy jest wykonany. Jest również uzyskane pozwolenie na budowę. 

 

Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz: 

 Zwrócił uwagę że przy sklepie w Bronowie-Zalesiu obecnie świecą nowe i stare lampy. 

Zasugerował aby wyłączyć stare, gdyż nowe lampy wystarczająco oświetlają drogę. 

Odpowiedź Wójta: 

 Lampy sodowe zostaną zdemontowane w najbliższym czasie. 

 

Sołtys Włoczewa Barbara Żółtowska: 

 Podziękowała za zamontowanie lamp oświetlenia drogowego. Przypomniała o obiecanych 

jeszcze trzech lampach przy szkole i na skrzyżowaniu. 

 

Radna Monika Turowska-Burczyńska: 

 Zapytał, kiedy zostanie odmulony staw w Nowych Proboszczewicach. 

Odpowiedź Wójta: 

 Gdy wykonawca skończy prace przy budowie ul. Topazowej w Ludwikowie. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że w związku z zakończeniem kadencji rady gminy,  

w tym roku radni powinni złożyć dwa oświadczenia majątkowe – jedno tradycyjnie do końca 

kwietnia ze stanem na 31.12.2023 r., a drugie według stanu na dwa miesiące przed końcem 

kadencji, czyli na 29.02.2024 r. 

 

W związku z brakiem kolejnych pytań i uwag ze strony radnych Przewodnicząca Rady przeszła  

do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Ad. 12. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady L Sesji 

Rady Gminy Stara Biała. 

 
 
 

Przewodnicząca Rady Gminy 

 

 

   Małgorzata Lewandowska 


